
Oru Põhikooli Hoolekogu koosoleku protokoll 

Koosolek 15.10.2024. 

Algas kell 18:06 ja lõppes 20:05 

Oru Põhikool 

Oru küla 

Kose vald 

75103 Harjumaa 

Koosolekul osalesid hoolekogu liikmed: 

1. Aive Aun - lastevanemate esindaja/vilistlaste esindaja  

2. Haiti Jürmann – lastevanemate esindaja, hoolekogu aseesimees  

3. Iti Heiti Saggor – lastevanemate esindaja  

4. Marika Mae – õpetajate esindaja 

5. Etlin Ormak – lastevanemate esindaja  

6. Siim Pohlak – Kose Vallavolikogu  

7. Olavi Randorg – lastevanemate esindaja, hoolekogu esimees  

8. Veljo Konnimois – kooli toetava organisatsiooni esindaja 

9. Elinor Toming  – lastevanemate esindaja, sekretär  

Koosolekult puudusid: Kristjan Relvik ja Katrin Kulderknup. 

Koosolekul osales Oru Põhikooli direktor Mare Vogt.  

Päevakorra punktid: 

1. Päevakorra kinnitamine 

2. Juhatuse valimine 

3. Uute hoolekogu liikmete kinnitamine.  

4. Eelmise aasta probleemide ülevaade. 

5. Hommikusöök - kuidas hetkel toimib ja kas saab midagi paremaks teha. 

6. Jooksvad teemad ja kui on kellelgi veel mingit infot siis ka need teemad. 

 

1. Päevakorra kinnitamine  

Koosoleku päevakorra kinnitamine. 

 

2. Juhatuse valimine (esimees, aseesimees ja sekretär) 

Toimus hääletamine. Kandidaadid osutusid valituks ühejäälselt ja Esimees osutus 

valituks kahe erapooletu hääle ja 7 poolthäälega 

Hoolekogu valis endi seast: 

Hoolekogu esimees Olavi Randorg  

Hoolekogu aseesimees Haiti Jürmann  

Hoolekogu sekretär Elinor Toming  

 

 



3. Uute hoolekogu liikmete kinnitamine 

Oru Põhikooli hoolekogu on vähemalt 7 liikmeline.  Hoolekogu sai kooliaasta alguses 2 

avaldust lapsevanemate poolt, kellel oleks soov panustada hoolekogu töösse. 

Avalduste kohta info lapsevanemate koosolekul (24. september) info edastatud.  

Otsus: võtta avalduse esitanud Katrin Kulderknup ja Elinor Toming vastu. Hääletusest 

eemaldas enda valla esindaja Siim Pohlak. Positiivseid hääli 7.  

Ettepanek: Ideaalne oleks, kui lapsevanemate poolt oleks hoolekogus esitatud kõikide 

vanusegruppide (1.-4.kl; 5.-6.kl; 7.-9.kl) seast vähemalt üks lapsevanem.  

 

4. Eelmise aasta probleemide ülevaade. 

• Ventilatsiooniprobleem:  

a. hetkel tehakse koolimaja korstnatel parandustöid, et vihmavesi sisse ei tuleks.  

b. Kooli poolt on valda saadetud korduvalt mõõtmisandmeid. Ei ole aga tehtud 

järelpäringuid, kas selles osas on vallaametnikud ehitajaga rääkinud ning 

fikseerinud probleemi. Siim Pohlak kinnitab, et vald on probleemist teadlik, 

kuid seoses inimeste vahetusega Kose Halduses ei ole teada, kas ka 

probleemiga on tegeletud. Oluline esimesel võimalusel saada teada info 

edastamise kulg ning veenduda, et vigade esitamine jääb remonditööde 

garantii perioodi. Mis kuupäeval garantii lõppeb? Siim Pohlak teeb vastavad 

järelpärimised ning informeerib kooli juhtkonda ja hoolekogu.  

 

5. Hommikusöök - kuidas hetkel toimib ja kas saab midagi paremaks teha. 

Alates oktoobri kuust pakub Oru Põhikool võimalust lastel süüa hommikusööki koolis. 

On positiivset ja negatiivset tagasisidet olnud. Toitu üldiselt kiidetakse. Keeruliseks 

saab olukord talvel lumistel oludel toidu transportimine lasteaeda (3 korda päevas).  

a. Kas lasteaia ja kooli köögi ühildamine on toonud positiivset rahalist tulemit? 

Valla esindaja sõnul hetkel seda 1 kuu baasil veel ei saa öelda, kuid esmaseid 

arvutusi tehakse.  

b. Tuhala suunal koolibuss (K1) jõuab kooli juurde 8.20-25 vahemikus ning sealt 

bussilt tulijad ei jõua hommikusööki süüa, sest tunnid algavad juba 8.30.  

c. Hulk lapsevanemaid on teinud pöördumise valda, et võimalusel bussi 

saabumise aega Oru Põhikooli juurde tõsta kuni 10 minutit varemaks.  

Ettepanek/otsus: kool teeb vajadusel valda ka omapoolse pöördumise bussiliini K1 

ajagraafiku ümber vaatamiseks. Muudatused graafikus võiks jõustuda esimesel 

võimalusel, kuid hiljemalt 1.jaanuar 2025. Eesmärk oleks, et buss jõuaks kooli 8.10.  

6. Päevakorrapunkt arutelult eemaldatud 

 

7. Jooksvad teemad : 

 

• Õpilasomavalitsuselt saadud sisend ja küsimused kooli juhtkonnale.  



Ettepanek: pöördumised ja probleemitõstatused peaksid olema kirjalikult 

(elektrooniliselt) esitatud enne hoolekogu koosoleku algust, et ka hoolekogu liikmed 

saaksid eelnevalt teemadega tutvuda.  

• Õpilased tunnetavad puudust kooli psühholoogi, tugiisiku 

olemasolust. 

• Karjäärinõustaja tunnid sel õppeaastal planeeritud 8. klassile 

kevadpoolaastasse. 100 kontakttundi. Tutvustatakse erinevaid koole, 

erialasid, tehakse erialatesti. Nõustaja viib läbi 1-1 vestlused, kus 

vaadatakse üle erialasobivused ning tehakse ettepanekud õpilasele 

edasiste karjäärisammude tegemiseks.  

Ettepanek 1: üldistesse karjääritundidesse kutsuda neid hoolekogu 

esindajaid, kes soovivad saada ülevaadet kuidas protsess käib ning 

mis infot jagatakse.  

Ettepanek 2: leida õpetajatel võimalusi külastada kutse- ja kõrgkoole 

nende õpperuumides. Elinor Toming abiga saab korraldada külastusi 

TalTechi (2023a käis 2.klass külas, näidati laboreid, läbiti üks töötuba 

jms). Vajadusel saab rahastusega appi tulla MTÜ Oru Põhikooli Heaks 

(seda piisava etteteatamisega).  

 

• Lõunaportsjonite suuruse küsimus – osade õpilaste (pigem 

noormehed) arvates võiksid olla portsjonid suuremad.  

Kooli juhtkond kinnitab, et kõik portsjonid on kooskõlas ette 

määratud toidu kogusele. Küll aga noormehed sooviks suuremaid 

koguseid. Lisaks kinnitatakse, et kui õpilased koka poole pöörduvad 

ning toitu on järgi jäänud, siis kokad annavad soovijatele juurde.  

 

• Varieeruv lõuna – õpilaste sõnul varieerub tehtud toit erinevate 

kokkade poolt. Lasteaia toitlustusega kaasnenud lisakoormusega 

vajavad kokad veel harjumiseks aega. Suurenenud toidu kogused, 

valmistamise vahendid, tooraine jne. Kõik muudab ka maitseid.  

 

• Koristajate töö kvaliteet on tugevalt langenud.  

Nt: 1) Mitmes spordiruumis (sh saunas) puuduvad akendel lingid, et 

õhutada ruume.  

2) riietusruum ja pesuruum on pidevalt tolmune.  

 

Kose Halduse tulekuga ei ole nii tugevat järelvalvet koristajate 

tehtavale tööle ega ka õpilaste liikumisele ning vahetusjalanõude 

kasutamisele. Sellega seonduvalt jõuab rohkem tolmu ja liiva 

koolimajja, külakeskuse saali ning ka koolimaja spordihalli. See on 

aga kahjustanud põrandaid. Kool, külakeskus ja noortekeskus on 

omavahel ühenduses ja kõigist kolmest osast pääseb sisse. See 

tähendab, et on keeruline jälgida vahetusjalanõude kasutamise 



nõuet peale kooliaja lõppu kui külakeskuses ning noortekeskuses 

käivad huviringid, sporditegevused ja ka õhtused trennid.  

Info vastu võetud valla esindajal – Kose Haldusega liitub peagi uus 

juht, kelle ülesandeks saab sarnaste olukordade lahendamine.  

 

Õpilaste poolt tõstatatud küsimused said läbi arutletud, kuid kooli direktor kinnitab, 

et nende teemadega on nad õpilasesinduse esindajatega ka varem juba arutanud. 

Ettepanek: kõikide sarnaste operatiivtöö küsimuste-probleemidega pöörduda õpilaste 

esindajatel esmalt kooli juhtkonna poole.  

 

• Direktori kommentaarid alanud kooliaasta esimese kuu valguses: 

a. Igapäevaseid ja väga tõsiseid probleeme on olnud mitmeid. On kordi, kus on 

kaasatud olukordade lahendamiseks politseid, kiirabi.  

b. Kooliõpilaste seas on vaja teha tugevat teavitustööd erinevate meelemürkide 

(sh veip) tarvitamise osas.  

c. 19.oktoober koostöös Oru Külakeskusega korraldatakse perepäev. Teavitus jäi 

viimasele hetkele, kuid loodetavasti saab suur osa kooliperest koos 

lapsevanematega osaleda.  

Toimuvad töötoad – kellel on häid ettepanekuid ja sooviks tulla läbi viima 

töötuba, siis anda esimesel võimalusel teada.  

Hoolekogu esindajad kohal ning aitavad vajadusel nõu ja jõuga kaasa.  

 

 

Järgmine koosolek kooli õpilasesindusega 26.novembril kl 8.30-9.15. Oru raamatukogus. 

Järgmine hoolekogu korraline koosolek detsembri esimesel nädalal. Kuupäev kokku leppida 

esimesel võimalusel.  

 

 

 

Olavi Randorg  

koosoleku juhataja / Hoolekogu esimees 

--------------------------- 

allkirjastatud digitaalselt  

 

 

Elinor Toming  

protokollija, hoolekogu liige 

---------------------------- 

allkirjastatud digitaalselt 


